淡江大學    96學年度第一學期課程教學計畫表

壹、科目名稱：教育傳播與科技

貳、授課老師：何俐安    研究室：L656  分機：3171    
E-Mail：lianho@mail.tku.edu.tw; lianho99@yahoo.com.tw 

參、開課系所班級：教育科技系在職班一年級學生

肆、必選修：required

伍、學分數：3credits

陸、授課地點：星期六，9：00至12：00，台北校園D307 教室
柒、先修科目：none

捌、教學目標：After the instruction, the students will be able to

1. Understand the professional development of educational technology.
2. Define educational technology.

3. Understand the basic theories and practice in the field of educational technology.
4. Understand the relationship between educational technology and performance technology.
5. Understand the trends and issues in the field of educational technology.

6. Be aware of the newly developed technologies used in education.

玖、授課方式：課堂教學及小組討論及報告

拾、教學設備：電腦教室單槍，單槍投影與廣播系統

拾壹、教材課本：

Reiser, Robert and Dempsey, John. (2006). Trends and Issues in Instructional Design and Technology. NY: Merrill Prentice Hall 

拾貳、參考書籍：

1. Tiene, D., and Ingram, A. (2001) Exploring current issues in educational technology. IL: Mc Graw Hill.

2. 印發的handouts and readings。
拾參、成績考核方式：

1. 課堂參與








15%（個人）

2. 小組討論報告







30%（小組）

3. 案例或期刊分享






15%（個人）

4. 期末專題研究



 



25%（個人）

5. 新科技教學應用


 



15%（個人）

拾肆作業說明：

1. 小組討論報告
(total 30 points of the final grade)

There are discussion questions posted after lecture every week. Students are required to work in teams for those questions. Each team will submit a written report by noon next day to earn discussion points. One team receives one grade. Failure to submit discussion report in time will result in point penalty (3 points/per report off the final grades). 

2. 案例或期刊分享 (total 15 points of the final grade)
Each student will share one case experience or one article reflection that related to the topics we will cover in class. 2 students at most may present per week. You are responsible to show up and give your presentation on the date you’re assigned.

3. 期末專題研究 (total 25 points of the final grade)
You need to write a research paper on topics we discuss in class. You need at least 10 references (50% or more are in English and are recent journal articles) to complete your assignment. Your research topic needs to be approved by the instructor before you work on the paper.

4. 新科技教學應用 (total 15 points of the final grade)
You will introduce to the entire class a new technology (could be a new method, tool, software, hardware device, etc) at the end of the semester. Each student will have 10 minutes maximum to demonstrate their discovery.

拾伍、附註

1. 曠課(未經請假或請假未准而缺席者者)一次扣總成績五分，缺課(經核准請假而缺席者)每一次扣總成績兩分。遲到早退(遲到20分鐘以上、請假者除外)每次扣總成績一分。
2. 缺課五次(經核准請假而缺席者)或曠課 (未經請假或請假未准而缺席者者) 三次以上者，學期成績以零分計算。

3. 上課遲到早退、缺席或曠課者，該次小組討論報告以零分計。

4. 老師保留變更作業項目、作業內容及作業評分比例的權力，但會先取得大多數學生的共識後再進行更改。
5. 本學期將會安排至少一次的線上學習。當週不以面會方式上課，同學必須事先預習當週課本內容，於上課時間分組線上交流、討論並繳交小組結果。

6. 課堂網站將架設於 http://wm.et.tku.edu.tw/
7. 需一志願助教協助聯繫與於課前備妥教室多媒設備。
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